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DGBI-O / 94347632 • Het Financieel Dagblad (FD) heeft sinds de invoering diverse malen bij DC 

woordvoering geïnformeerd naar de uitvoering van de motie. FD 

publiceert vaker over dit onderwerp.  

 

Toelichting 
• Betreft EZ-beleidsterrein is de inzet van private equity in 

(familie)bedrijven een eigen bedrijfsmatige afweging.  

• EZ vindt het ook van belang dat een bedrijf keuze heeft uit verschillende 

financieringsmogelijkheden. Daarnaast wordt private equity ook ingezet 

voor groei of bedrijfsopvolging.  

• SZW heeft twee onderzoeken over private equity in de kinderopvang naar 

de Kamer gestuurd op 11 april 2023 en deze zijn tijdens een Kamerdebat 

op 16 mei 2023 besproken. Bij de kinderopvang is sprake van een 

marktaandeel van private equity van 12%. SZW geeft aan dat uit eerdere 

onderzoeken een genuanceerd beeld blijkt wat betreft PE in de 

kinderopvangsector. Weliswaar rekent PE gemiddeld hogere tarieven, 

maar PE biedt dezelfde hoge kwaliteit en er zijn geen aanwijzingen dat PE 

middelen aan de kinderopvangsector onttrekt. Bij invoering van het 

nieuwe financieringsstelsel voor kinderopvang met een hoge, 

inkomensonafhankelijke vergoeding, verwacht SZW een forse groei van de 

vraag naar kinderopvang. Er is een groot aanbod nodig om die 

toenemende vraag op te vangen. Een recent aangenomen motie bij het 

Wetgevingsoverleg Emancipatie om private equity te weren bij het 

uitwerken van het nieuwe financieringsstelsel in de kinderopvang zal mede 

daarom door het kabinet niet uitgevoerd worden. 

• Bij VWS liepen verschillende trajecten rond private equity in de zorg. 

Daarover is een aantal moties door de Kamer aangenomen. Dit betreft een 

motie vd Berg/Dijk d.d. 20 juni 2023 om onderzoek te doen naar private 

equity in de zorg, motie Bushoff/Berg d.d. 12 september 2023 om een 

wettelijke bevoegdheid te creëren om overnames on hold te zetten 

gedurende lopende onderzoeken van toezichthouders in de zorg 

(ingegeven door casuïstiek rond commerciële ketens in de huisartsenzorg) 

en een motie van Marijnissen/Bikker om stappen te zetten om PE in de 

huisartsenzorg te weren. VWS heeft onderzoek laten doen naar de 

feitelijke omvang en effecten (op kwaliteit, toegankelijkheid en 

betaalbaarheid) van private equity in de zorg, waarbij kansen en risico’s 

werden meegenomen. Dit onderzoek is reeds afgerond en de 

kabinetsreactie is gedeeld met de Tweede Kamer. Daarnaast liep ook een 

ander (breder) onderzoek naar integere bedrijfsvoering binnen de 

jeugdzorg. Daarin werd (als onderdeel) ook aandacht besteed aan private 

equity in de jeugdzorg. Dit onderzoek is eind 2023 afgerond.1   

• De vorige minister van VWS heeft een Kamerbrief gestuurd op 7 juni 2024 

met een aantal maatregelen om mogelijke risico’s op nadelige effecten 

van investeringen door commerciële partijen (waaronder private equity) 

voor de kwaliteit, toegankelijkheid of betaalbaarheid van de zorg te 

mitigeren onderzocht. Op 10 september 2024 is weer een motie 

 

 
1 Kamerbrief Voortgangsbrief Jeugd file (overheid.nl) 
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15). In Q1 2025 verwacht de huidige minister van VWS een kamerbrief 

naar de TK te sturen.  

De initiatiefnota Nijboer (2015) heeft geleid tot fiscale aanscherpingen 

door FIN in 2017. Daarnaast heeft FIN op 7 april 2023 Kamervragen 

beantwoord over de “uitwringpraktijk van PE” en in september 2023 

Kamervragen over “niet afgedekt renterisico PE’’.  

• BZK/VRO heeft een woningopgave van 100.000 nieuwe woningen per jaar 

en 981.000 huizen in totaal. Deze opgave vergt veel financiering, welke 

mogelijk door private equity geboden kan worden. De rol van private 

equity in de (sociale) woningbouw is relatief klein. BZK/VRO geeft aan dat 

er middels recent woningbeleid, bijvoorbeeld de regulering op middenhuur 

en wet goed verhuurderschap, excessen kunnen worden voorkomen. 

 
 

 




